
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 461 (alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 24. juni 2008. 
 

Spørgsmål 461: 
"Ministeren bedes oplyse hvorvidt prisen på statin har spillet nogen rolle for Læ-

gemiddelstyrelsen i godkendelsesproceduren for statin.” 

 

Svar: 
Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet følgende udtalelse fra Lægemiddelsty-

relsen, som jeg kan henholde mig til: 

   
”Prisen på statin har ikke spillet nogen rolle før april 2007, hvor Lægemiddelstyrel-

sen giver generelt tilskud til samtlige statiner. På dette tidspunkt kom prisaspektet 

ind i billedet, idet det generelle tilskud til visse dyre statiner blev klausuleret til 

patienter for hvem behandling med billigere generelt tilskudsberettiget statiner har 

vist sig utilstrækkelig, eller som ikke tåler disse lægemidler.  
  
Beslutningerne om statinernes tilskudsstatus gennem årene har alene været baseret 

på anbefalinger fra eksperter og de gældende behandlingsvejledninger, hvor den 

anbefalede førstevalgsbehandling var ændring af livsstil.”  
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